
č. j.: VSPJ/04898/2022, PID: 22/06174 
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 11/2022 ze dne 14. prosince 2022 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  9 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  3 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Ing. Martina Chalupová, Ph.D.; Šimon Hajník; Adiya Zhalel 

Hosté: rektor doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D.; kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D.; Bc. Milena 
Vlčková 

 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 

1. Zahájení 

2. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

- Navýšení rozpočtu VŠPJ pro rok 2022 v rámci ukazatele J a v ukazatelích A+K (2. aktualizace 
rozpočtu) – ke schválení podle § 9 odst. 1 písm. c) zákona  

- Vyplacení další mzdy pro zaměstnance VŠPJ – k vyjádření podle čl. 15 odst. 6 Vnitřního 
mzdového předpisu VŠPJ  

- Návrh na jmenování nového interního člena Akademické rady VŠPJ, a to doc. Ing. Radka 
Kolmana, Ph.D., garanta studijního programu Aplikovaná technika pro průmyslovou praxi – 
k udělení souhlasu ke jmenování podle § 9 odst. 1 písm. f) zákona 

- Návrh na jmenování nového externího člena Akademické rady VŠPJ, a to Ing. Jiřího Štefla, 
statutárního ředitele společnosti OPTOKON, a.s. – k udělení souhlasu ke jmenování podle § 9 
odst. 1 písm. f) zákona 

3. Přehled čerpání rozpočtu VŠPJ k 31. 10. 2022 

4. Různé 

− Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty. Přítomné informovala o ukončeném členství Ing. Jakuba Dostála, Ph.D., k 13. 11. 2022 
z důvodu ukončení působení na VŠPJ a o novém členovi akademické komory Akademického senátu 
Mgr. Antonínu Přibylovi od 14. 11. 2022. Přítomné seznámila s programem jednání a vyzvala je 
k jeho případnému doplnění. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

  



2 

 

Hlasování: 
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako zapisovatelku Ing. Martinu Kuncovou, Ph.D., a ověřovatele 
zápisu RNDr. Evu Janouškovou, Ph.D., a Petra Wolfa a navrhla o tomto návrhu hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

2. Materiály předložené rektorem VŠPJ 

− Navýšení rozpočtu VŠPJ pro rok 2022 v rámci ukazatele J a v ukazatelích A+K (2. aktualizace 

rozpočtu) 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu.  

Rektor uvedl, že VŠPJ provedla interní rozpočtové opatření z důvodu navýšení dotace 
ukazatele J (na stravování) ze strany MŠMT, kde navýšení běžných prostředků ve výši 
248.177 Kč bude zahrnuto v oblasti spotřeby materiálu, spotřeby energie a osobních nákladů.  

Dále VŠPJ provedla interní rozpočtové opatření z důvodu rozdělení dosud nerozdělených 
prostředků v roce 2022 na jednotlivé VVŠ v ukazatelích A+K ze strany MŠMT, kdy navýšení 
běžných prostředků ve výši 1.115.189 Kč bude zahrnuto v oblasti osobních nákladů.  

Jelikož k předloženému materiálu nebylo ze strany senátorů žádných dotazů ani připomínek, 
bylo přistoupeno k hlasování.  

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek navýšení rozpočtu VŠPJ pro rok 2022 
v ukazateli J ve výši 248.177 Kč a v ukazatelích A+K ve výši 1.115.189 Kč. 

Hlasování: 
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Vyplacení další mzdy pro zaměstnance VŠPJ 

Rektor k tomuto bodu uvedl, že vedení VŠPJ, vzhledem k úspěšnému hospodaření vysoké školy 
a vzhledem k zajištění jejího zdárného chodu, rozhodlo o výplatě další mzdy pro zaměstnance 
VŠPJ za rok 2022, která bude vyplacena za měsíc prosinec 2022 v měsíci lednu 2023.  

Jelikož ze strany přítomných senátorů nebylo k tomuto bodu programu žádných dotazů, 
návrhů či připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a bere na vědomí vyplacení další mzdy zaměstnancům VŠPJ 
za rok 2022.  

Hlasování: 
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Na jednání dorazila dr. Lada Nováková. 

− Návrh rektora na jmenování nového interního člena Akademické rady VŠPJ, a to doc. Ing. 

Radka Kolmana, Ph.D. 

Rektor seznámil senátory se záměrem vedení VŠPJ jmenovat doc. Ing. Radka Kolmana, Ph.D., 
garanta studijního programu Aplikovaná technika pro průmyslovou praxi, interním členem 
Akademické rady VŠPJ (AR VŠPJ). Tento záměr zdůvodnil tím, že požadavkem vedení je, aby 
interními členy AR VŠPJ byli zejména garanti studijních programů a oborů a členové užšího 
vedení VŠPJ. S docentem Kolmanem byla věc předem projednána a jmenovaný s tímto 
záměrem vyslovil souhlas. 
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Jelikož ze strany přítomných senátorů nebylo k tomuto bodu programu žádných dotazů, 
návrhů či připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát VŠPJ dává rektorovi souhlas ke jmenování doc. Ing. Radka Kolmana, 
Ph.D., interním členem Akademické rady VŠPJ. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Návrh rektora na jmenování nového externího člena Akademické rady VŠPJ, a to Ing. Jiřího 
Štefla 

Rektor seznámil senátory se záměrem vedení VŠPJ jmenovat Ing. Jiřího Štefla, statutárního 
ředitele společnosti OPTOKON, a.s., externím členem Akademické rady VŠPJ (AR VŠPJ).  
S Ing. Šteflem byla věc předem projednána a jmenovaný s tímto záměrem vyslovil souhlas. 

Jelikož ze strany přítomných senátorů nebylo k tomuto bodu programu žádných dotazů, návrhů 
či připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát VŠPJ dává rektorovi souhlas ke jmenování Ing. Jiřího Štefla externím členem 
Akademické rady VŠPJ. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

3. Přehled čerpání rozpočtu VŠPJ k 31. 10. 2022 

Kvestor členy Akademického senátu VŠPJ seznámil s čerpáním rozpočtu za rok 2022. 

K tomuto bodu programu nebylo na zasedání ze strany senátorů žádných dotazů, návrhů či 
připomínek. 

Akademický senát bere na vědomí čerpání rozpočtu VŠPJ k 31. 10. 2022. 

4. Různé 

− Informace rektora o novinkách na VŠPJ  

Rektor informoval členy akademického senátu VŠPJ o novinkách na VŠPJ: 

a) Změny ve vedení a orgánech VŠPJ 

− Na základě předchozího souhlasu Akademického senátu VŠPJ ze dne 2. listopadu 2022 byl 
s účinností od 3. listopadu 2022 jmenován doc. Ing. Vojtěch Stehel, MBA, PhD., rektor 
Vysoké školy technické a ekonomické v Českých Budějovicích, externím členem Akademické 
rady VŠPJ. 

− Na zasedání Správní rady VŠPJ (SR VŠPJ) dne 10. listopadu 2022 bylo zvoleno nové 
předsednictvo SR VŠPJ. Novým předsedou SR VŠPJ byl zvolen Mgr. Petr Černikovský 
na období od 12. 11. 2022 do 11. 11. 2024, novým 1. místopředsedou SR VŠPJ byl zvolen 
Ing. Jaroslav Vymazal a 2. místopředsedou SR VŠPJ byl zvolen PhDr. Jindřich Fryč. Funkční 
období místopředsedů je od 1. 12. 2022 do 30. 11. 2024. 

− S účinností od 1. prosince 2022 byl doc. Ing. Radek Kolman, Ph.D., jmenován novým 
garantem bakalářského studijního programu Aplikovaná technika pro průmyslovou praxi 
a navazujícího magisterského studijního programu Aplikovaná technika pro průmyslovou 
praxi, a to na místo doc. Ing. Zdeňka Horáka, Ph.D., který ke stejnému datu rezignoval. 

Z jednání odešel Mgr. Antonín Přibyl. 
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b) Akreditace 

- Dne 3. listopadu 2022 byla na Ministerstvo práce a sociálních věcí odeslána žádost o vydání 
souhlasného stanoviska ke vzdělávání pro výkon regulovaného povolání sociálního 
pracovníka pro navazující magisterský profesně zaměřený studijní program Sociální práce 
v péči o duševní zdraví se standardní dobou studia 2 roky v kombinované formě.  

- Dne 6. prosince 2022 bylo na VŠPJ doručeno souhlasné stanovisko Ministerstva práce 
a sociálních věcí ke vzdělávání pro výkon regulovaného povolání sociálního pracovníka pro 
navazující magisterský profesně zaměřený studijní program Sociální práce v péči o duševní 
zdraví se standardní dobou studia 2 roky v kombinované formě. 

c) Různé 

− Zástupci vedení VŠPJ si připomněli výročí vzniku Československa, které připadá na 28. října 
a v ČR se slaví jako Den vzniku samostatného československého státu. U příležitosti státního 
svátku se rektor VŠPJ Zdeněk Horák a prorektor Václav Báča zúčastnili vzpomínkových akcí 
v Praze a v Jihlavě. 

− VŠPJ se dne 1. listopadu 2022 připojila ke sbírce pořádané neziskovou organizací Post Bellum 
u příležitosti Dne válečných veteránů, který se celosvětově slaví 11. listopadu. Výtěžek sbírky 
podpoří natáčení svědectví pro archiv Paměť národa. 

− Ve dnech 1.–4. listopadu 2022 se VŠPJ představila na veletrhu pomaturitního vzdělávání 
Gaudeamus Brno 2022.  

− Dne 3. listopadu 2022 se v prostorách Výukového centra VŠPJ konala 13. jihlavská 
konference porodních asistentek. 

− Ve čtvrtek 10. listopadu 2022 převzal emeritní rektor VŠPJ Václav Báča na slavnostním 
večeru v Horáckém divadle Jihlava nejvyšší ocenění Kraje Vysočina. Prof. Báča byl oceněn 
vůbec nejvyšším oceněním v podobě kamenné medaile, která je určena tomu, kdo se svojí 
dlouhodobou prací zasadil o významný prospěch obyvatel Vysočiny. 

− V pondělí 14. listopadu 2022 pořádala VŠPJ ve spolupráci s poslankyní Parlamentu ČR Evou 
Decroix besedu o lidskoprávní situaci v Hongkongu s americkým aktivistou narozeným 
v Hongkongu Samuelem Chu. 

− Den boje za svobodu a demokracii a Mezinárodní den studentstva si VŠPJ připomněla 
v Jihlavě i v Praze: v předvečer státního svátku setkáním studentů, zaměstnanců a posluchačů 
univerzity třetího věku u památníku Klíče v Jihlavě a ve středu 17. listopadu 2022 se pak 
rektor VŠPJ zúčastnil tradičních pietních aktů na Národní třídě, u Hlávkovy koleje a v Žitné 
ulici v Praze. 

− Ve dnech 15. a 16. listopadu 2022 se na Obchodní akademii a Hotelové škole Havlíčkův Brod 
uskutečnilo celostátní kolo 19. ročníku soutěže Ekonomický tým 2022. Na organizaci soutěže 
se podíleli také akademičtí pracovníci Katedry ekonomických studií VŠPJ jako členové 
hodnoticí komise a tvůrci zadání soutěžní projektové práce. 

− Dne 16. listopadu 2022 VŠPJ navštívili studenti třetích ročníků jihlavského gymnázia, byli 
seznámeni s tím, jak se studuje na vysoké škole, a prohlédli si prostory školy. 

− V jihlavském DIODu se ve středu 16. listopadu 2022 uskutečnilo 23. vydání PechaKucha Night 
Jihlava, na kterém vystoupil i rektor VŠPJ Zdeněk Horák. 

− V pátek 18. listopadu 2022 se konal již 16. ročník slavnostního ocenění dobrovolníků, který 
pořádá Dobrovolnické centrum Oblastní charity Jihlava. Ocenění Dobroch 2022 převzalo 
i letos několik zástupkyň VŠPJ – Daniela Kučerová (studentka programu Zdravotně sociální 
péče), Yana Fedynets (studentka oboru Porodní asistentka), Vladyslava Bezpalko (studentka 
programu Cestovní ruch) a Mgr. Jana Gabrielová, PhD. (AP KSP). 
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− V úterý 29. listopadu 2022 proběhla přednáška prof. Františka Zezulky Průmysl 4.0: Principy, 
aktuální stav a budoucí směry, druhá ze série vědecko-popularizačních přednášek pod 
názvem Polytechnický seminář. 

− Studenti a akademici Užhorodské národní univerzity zavítali na konci listopadu po třech 
letech na VŠPJ. Jejich návštěvu zorganizovala Katedra cestovního ruchu ve spolupráci 
s Mezinárodním oddělením. 

− Dne 14. 12. 2022 od 15.00 hodin se ve vstupních prostorách VŠPJ koná tradiční charitativní 
akce Vánoce na VŠPJ, ve které v letošním roce podpoříme Dům na půl cesty Havlíčkův Brod. 

− Na základě hlasování členů akademické obce bylo vybráno téma 7. reprezentačního plesu 
VŠPJ „černá + bílá“. Ples se uskuteční 17. března 2023. 

 

Akademický senát bere na vědomí informace rektora o novinkách na VŠPJ. 

Další vznesené dotazy:  

- Člen SK Petr Wolf se dotázal na chod studentských kolejí v lednu/únoru 2023, tj. v době 
omezeného chodu školy. Rektor odpověděl, že omezení se kolejí netýká. Petr Wolf doplnil 
informaci ze SK RVŠ, apelující na nepřenášení zvýšených nákladů na energie na studenty bydlící 
na kolejích. I zde rektor ujistil, že zdražení ubytování na kolejích není plánováno.  

- Dr. Černá vznesla dotaz, zda je i nadále počítáno s vypsáním IGS a podporou tvůrčích projektů 
kateder. Rektor ujistil, že ano, vše bude včas komunikováno prorektorem pro tvůrčí 
a projektovou činnost. 

- Dr. Kuncová se dotázala, zda i nadále platí neomezený chod menzy během ledna a února 2023, 
což kvestor potvrdil. 

- Rektor doplnil ještě informaci o jednání se dvěma studenty, kteří mají zájem založit studentský 
spolek. Schůzka s těmito studenty proběhla, informace mají i od předsedkyně AS. 

Žádné další dotazy nebyly vzneseny. 

Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedání 
Akademického senátu VŠPJ. Rektor se připojil s poděkováním za přístup Akademického senátu VŠPJ 
k projednávaným bodům. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: zatím nestanoven 

Zapsala:  Ing. Martina Kuncová, Ph.D.  ………………..………..……………………………..… 

Za správnost: RNDr. Eva Janoušková, Ph.D.  .……………………………………………………….…. 

 Petr Wolf  ……………………………………………………...……. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 


